

# STEAM

奪實奇吳工作場

Exploratory Workshop

#### 2025-2026



淘金體驗 Gold Panning



鍊金術師 The Alchemist



銀器修理員 The Aglactic Repairman



銀鹽寫真家 The Silver Salt Photographer



太陽能的後裔 The Descendant of the Solar Energy



環保**3D小匠人** The Eco 3D Artisan









- (e) 852-2741 2963
- lab.chowsangsang.com
- (9) Any schools in Hong Kong





**2025-2026學年** 2025/2026 school year



每節1.5 小時

1.5 hours per session



實驗室 / 活動室

Laboratory or activity room



\*每位學生\$180

每班最少20人(不足20人亦作20人計)

\*\$180 per student
At least 20 students per class
(Less than 20 will be counted as
20 students)

## 截止日期: APPLICATION DEADLINE: 31/12/2025!

\* 備註:為確保學生不會因經濟困難而失去STEAM體驗的機會,我們提供「學費減免計劃」,歡迎查詢。

\*Note: To ensure that students do not lose the opportunity to experience STEAM due to financial difficulties, we provide a "Tuition Waiver Scheme". Please feel free to inquire.

## 工作坊主題 WORKSHOP THEME

2025-2026學年的工作坊由即日起開始接受報名! 詳情如下:

Registration for the 2025-2026 school year workshops is now open! Details are as follows:

#### 淘金體驗

同學能在學校環境內體驗淘金,模仿古人從砂礫 提取砂金的方法。

Students can experience gold panning in a school environment and imitate the ancient method of extracting gold.

#### 鍊金術師

導師會帶領同學以DIY作品進行電镀實驗,製作獨有的鍍金創意飾件。

The instructor will lead students to create unique gold-plated creative accessories.

#### 銀器修理員

同學們會分組進行銀器變黑和修復的實驗。

Students will work in groups to conduct experiments on tarnishing and repairing silver.

#### 銀鹽寫真家

同學將自製傳統銀鹽相紙,進行曝光,然後定影, 完成黑白照片。

Students will make their traditional silver halide photographic paper, expose and fix it to complete the black and white photos.

#### 太陽能的後裔

參加者將會使用簡單材料製作模擬光合作用的 太陽能電池。

Participants will use simple materials to make solar cells that simulate photosynthesis.

#### 環保3D小匠人



學生將用3D筆升級再造塑膠,認識聚合物,並 了解3D打印在珠寶業和可持續發展中的應用。

Students will use 3D pens to upcycle plastic, learn about polymers, and understand the applications of 3D printing in the jewelry industry and sustainable development.

## 常見問題

### FREQUENTLY ASKED QUESTIONS



我可以同時報名參加多個工作坊嗎? Can I apply for more than one workshop at a time?

可以。多個工作坊可以在不同時段依次進行,或安排在不同地點同時進行。

Yes. Multiple workshops can be held in sequence at different times or simultaneously at different locations.





任何年級的學生都可以參加工作坊嗎? Can students of any grade take part in the workshop?

可以。我們會按學生的程度調整工作坊的內容,如有其他特別需要,可於報名表上的備註註明。



Yes. We will adjust the content of the workshop according to the students' level. If you have any special needs, please indicate them in the application form.





如何預留理想的工作坊日期? How can I reserve my desired workshop date?

確實的活動日期會按先到先得方式分配,請盡早報名以預留 心儀的日子。

Workshop dates will be assigned on a first-come, first-served basis, so register early to reserve your desired dates.







如何申請「學費減免計劃」? How to apply for the "Tuition Waiver Scheme"?

如欲申請學費減免,請於申請表上註明。

If you wish to apply for the "Tuition Waiver Scheme", please indicate this on the application form.





備註

#### 報名表格 Application Form

致:周生生贵金屬化驗所 (傳真:2370 3718 / 電郵:lab@chowsangsang.com)

學校名稱:\_\_\_\_\_

聯絡入 : \_\_\_\_\_

電話 :			
電郵 :			
請選擇您想參加的工作坊 (可多選):			
	參加入數	學生年級	首選、次選的日期及時間 (如日期及時間待定,可先填寫活動的理想月份)
淘金體驗			首選 : 次選 :
鍊金術師			首選 : 次選 :
銀器修理員			首選 : 次選 :
銀鹽寫真家			首選 : 次選 :
太陽能的後裔			首選 : 次選 :
環保3D小匠人			首選 : 次選 :